
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 24. marts 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 145
Forslag til lov om ændring af lov om en rejsegarantifond. (Udvidet dækningsområde for

Rejsegarantifonden i ekstraordinære situationer).

Af erhvervsministeren (Simon Kollerup)

Spørgsmål 4

Det står klart, at rejsebranchen rammes meget hårdt af denne krise. Branchen selv kaldet

kalder det ”tredobbelt”, da de både har store tilbagebetalingskrav, skal afholde udgifter til

hoteller, fly m.v., som var bestilt, og samtidig nærmest ingen omsætning har. Spørger har

selv foreslået, at staten refunderer tilbagebetalingerne, så rejsebureauerne beholder for-

udbetalingerne, og dermed kan opretholde likviditet, da der er brug for rejsebureauerne,

så de fortsat kan hjælpe Danmark godt på vej. Det er derfor positivt, at lovforslaget vil stil-

le lånegaranti for Rejsegarantifonden, så rejsebureauerne kan hjælpes. Det fremgår af

lovforslaget, at der er tale om en låneordning, som rejseudbyderne skal tilbagebetale. Der

er tale om en hårdt ramt branche, som aktuelt ingen omsætning har, og man kan forestil-

le sig, at der endnu vil gå noget tid, før rejsebranchen er på fode igen. Ministeren bedes

på den baggrund oplyse:

a) Hvordan forestiller ministeren sig, at tilbagebetalingen skal foregå?

b) Hvor længe forestiller ministeren sig, at branchen skal tilbagebetale?

c) Hvor store beløb pr. rejse m.v. skal branchen tilbagebetale?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Skibby@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lars Christian Lilleholt
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